

Overleg	Tactisch Beraad 82
Datum & tijd	26 januari 2023, (9:30 – 11:30)
Auteur	John Borst (secretaris)
Aanwezigen	Jacques Snel (Voorzitter), Frank Jonker (Reconi), Laura Ouwehand (RVO), John Borst (Secretaris, Logius), Marcel Benninga (KVK), Sander Balk (UWV), Marco Smit (gemeente Rotterdam), Hendricus Wind (Unified Post) Ad van Leest (APG), Luc Boss (Belastingdienst), Eric de Vries (Logius), Rogier van Dokkum (BZK), Kolette Visser, Kenneth Smit (beiden Logius)
Afwezig	Jeroen van Wingerde (Logius)
Classificatie	Openbaar

1. Voortgang oplossingen restgroepen

Eric de Vries sluit aan en geeft een presentatie over de stand van zaken rond diverse restgroepen. O.a. het volgende wordt besproken:

- Vooral controle op de identiteit van de organisatie en of een persoon namens een organisatie mag handelen, is een uitdaging bij restgroepen die niet in het Handelsregister staan.
- Voor ambassades, consulaten (PROBAS-organisaties) kunnen ketenmachtigingen nog niet toegepast worden wegens een afhankelijkheid in dat proces van KVK-nummers.
- Nieuwe ECTA is opgevangen in huidig koppelvlak. MB: heb je dan minimale versie nodig van EH? Onduidelijk. KVK zit nog op vrij oude.
- In principe moet er een extra ECTA, identificerend kenmerk, ook bij een bestaande dienst, in de dienstencatalogus (DC) opgenomen kunnen worden.
- Ad van Leest zou graag duidelijkheid willen hebben of de TaalUnie zeker in PROBAS staat. Eric de Vries zal dit nagaan en hem informeren.
- De Wdo geeft ruimte voor eigen oplossingen indien organisaties echt niet in het Handelsregister kunnen komen te staan.
- Ad van Leest geeft de onwenselijkheid aan van verschillende oplossingen naast elkaar. De voorkeur heeft 1 inlogmethode voor alle organisaties en bedrijven die diensten, publieke en private afnemen.
- Voor andere restgroepen buiten de KVK en PROBAS komt een puntoplossing voor de Belastingdienst. Voor de lange termijn wordt gewerkt aan het entiteitenregister. De tijdelijke oplossing komt dan te vervallen.
- Frank Jonker merkt op dat voor de korte termijn oplossing wel veel gedaan en geleerd is en spreekt uit dat hergebruik van wat gerealiseerd is, heel wenselijk is. Eric de Vries steunt dit principe voor zover dat mogelijk is. Marcel Benninga sluit zich hierbij aan. Voor organisaties en gebruikers is dat een pré.
- Luc Boss heeft begrip voor de opmerkingen. Voor de Belastingdienst is het belangrijk om het oude portaal te kunnen uitfaseren.
- De voorzitter dankt Eric de Vries voor de toelichting en rond het punt af.

Eric de Vries verlaat de vergadering.

2. Opening, mededelingen en vaststellen agenda

De voorzitter heet allen welkom. De volgende mededelingen worden gedaan:

- Jeroen van Wingerde is afwezig wegens ziekte.
- Kolette Visser sluit aan voor een toelichting bij agendapunt 7.
- Kenneth Smith sluit aan voor een toelichting bij agendapunt 8.

De leden stellen de agenda vast.

3. Actiepuntenlijst

De actiepunten worden als volgt besproken:

- **Nr. 11 en 12:** Horen bij elkaar. Zodra de oefening gehouden is zal n.a.v. de leerpunten het proces, rollen en verantwoordelijkheden worden bijgesteld. Deadline op n.t.b.
- **Nr. 10:** Afgerond. Staat op de agenda.
- **Nr. 9:** Als het plan voor de oefening voltooid is kan de uitvraag gedaan worden. Verwacht wordt dat dit binnenkort gebeurt. Deadline op nieuwe datum.
- **Nr. 7:** Maand doorschuiven.
- **Nr. 6:** Afgerond. Vorige maand is deze informatie al rondgestuurd.
- **Nr. 3:** Afgerond. Heeft plaatsgevonden.

4. Uit eigen kring

De leden geven een mondelinge terugkoppeling van ontwikkelingen uit eigen kring en over het laatste leverancieroverleg. O.a. het volgende wordt besproken.

- Bij de leveranciers loopt de uitgifte vrij stabiel. UnifiedPost is in december gestart met uitgifte d.m.v. identificatie op afstand (IoA). Hierdoor kunnen vooral ondernemers in het buitenland beter bediend worden. IoA wordt geleidelijk volledig uitgerold. In het Leverancieroverleg is o.a. besproken: de doelarchitectuur en de zorg erover dat er nog geen planning is. Dit is voor leveranciers problematisch om resources te kunnen alloceren en inschattingen te maken. Hier is tijd voor nodig. Leveranciers hebben verder uitgesproken het change & releaseproces te willen verbeteren. Het Plan van Aanpak van het project ontvlechting is akkoord bevonden. Het belangrijkste risico in dit project is dat BZK te snel denkt de handen van eHerkenning af te kunnen trekken. Ook ná de Wdo is het oude eHerkenningstelsel voorlopig nog nodig. De vereniging van eHerkenningleveranciers is inmiddels opgericht. Digidentity, Reconi en UnifiedPost vormen het bestuur. Ten slotte gaan de leveranciers zich buigen over hun vertegenwoordigingen in eIDAS-ketenoverleggen.
- Laura Ouwehand meldt dat de interne ontwikkelingen rond systemen minder snel gaan als gewild. Er gaan binnenkort wel 2 regelingen over naar het platform dat ketenmachtigingen gebruikt. Verwacht wordt dat een groot deel van de intermediairs al bekend is met ketenmachtigingen. Frank Jonker vraagt om een overzicht van welke regelingen wanneer over gaan. **Actie (Laura Ouwehand):** Overzicht overgang regelingen.
- Ad van Leest geeft aan dat w.b.t. de pensioensector er 2 zorgpunten spelen. Ten eerste rond restgroepen, wat hiervoor al besproken is. Daarnaast biedt de doelarchitectuur zorgen. De complexiteit en risico-afweging roepen veel vragen op.

5. Wet digitale overheid

Rogier van Dokkum geeft een toelichting. O.a. het volgende wordt besproken:

- De stand van zaken is dat als de 1^e Kamer eind februari instemt met de wet, dat deze 1 juli nog in werking kan treden.
- Jacques Snel geeft aan dat hij en de voorzitter van het Strategisch Beraad, Elly Plooi, in gesprek zijn geweest met de stelselregisseur, Rob Kerstens, over de reactie op de consultatie van Ministeriële Regeling. Er is goed overleg geweest en erkenning dat het dossier eHerkenning eerder in het proces meer aandacht had mogen krijgen. Indien nodig zal er een vervolg op het gesprek komen. BZK is inmiddels weer periodiek in gesprek met de leveranciers.
- De dienstverleners spreken uit dat voor hen zeer belangrijk is om te weten wanneer de termijnen gaan lopen rond implementatie van nieuwe voorzieningen en eisen onder de Wdo. Het systeem als geheel moet ook bewezen functioneren. Ook het aansluitschema is nog onbekend. Rogier van Dokkum geeft aan dat harde data lastig zijn vast te stellen zolang de oplevering van de technische omgeving waarop aangesloten moet worden nog niet bekend is.
- Frank Jonker geeft aan dat in het periodieke overleg met BZK is afgesproken dat er onderzoek wordt gedaan eHerkenning vs. de Wdo. De verschillen worden in kaart gebracht. Volgens de leveranciers zou de invalshoek moeten zijn om te kijken naar wat je nu hebt en wat er dan nodig is. De techniek van eHerkenning kan prima hergebruikt worden onder de Wdo.
- Ad van Leest spreekt zijn zorgen uit over de onbekende impact van veranderingen die de pensioensector voor de kiezen lijkt te krijgen.

6. Jaarplan eHerkenning Tactisch Beraad

Besluit: Het Tactisch Beraad stelt het jaarplan 2023 vast als definitief concept.

Het jaarplan zal nu ter definitieve goedkeuring aan het Strategisch Beraad worden aangeboden.

De vooruitblik op realisatie Q1 2023 zou een bespreekstuk voor het TB moeten zijn. Leveranciers geven aan dat het nog geen definitief plan is. De definitieve lijst RFC's voor de eerstvolgende release moet nog definitief vastgesteld worden en komt hier langs. Geconcludeerd wordt dat het TB nog niet betrokken geweest is bij de prioritering van RFC's. Volgende vergadering is al bijna eind eerste kwartaal. Beter lijkt dan om rekening te houden met Q2.

De voorzitter concludeert dat de vooruitblik op te realiseren RFC's in de volgende vergadering ter bespreking wordt aangeboden. Er moet een gedachtewisseling plaatsvinden in het TB over inhoud en planning.

Actie (Frank Jonker / Hendricus Wind): Voortuitblik realisatie 2023 opnieuw ter bespreking aanbieden.

7. Werkgroep IoA

Kolette Visser sluit aan voor een toelichting. O.a. het volgende wordt besproken:

- Zolang er internationaal geen overeenstemming is over normen is het voorstel om de verwijzing naar de ETSI norm voorlopig te parkeren. De ETSI heeft uitgesproken aan het punt te gaan werken.
- Besproken wordt dat de indruk gewekt kan worden dat tijdelijk parkeren een gemakkelijke oplossing is die onbeperkt kan blijven bestaan.
- Kolette Visser geeft aan dat een deel van de ETSI normen wel degelijk blijven gelden. Wanneer een aanvulling op de ETSI norm kot is niet bekend. Het onderwerp is wel een permanent dossier bij de Expertgroep Normenkaders. Met de RDI wordt gekeken naar een alternatieve werkwijze. Er kan meer vanuit een risico-beheersingsperspectief gekeken worden.

De voorzitter concludeert dat het besluit aangevuld moet worden met een passage over het bewaken van de tijdelijkheid van de oplossing. Deze wordt de volgende keer opnieuw aangeboden.

8. Security

8.1. Proces en scope SRA

Kenneth Smit sluit aan voor een toelichting. O.a. het volgende wordt besproken:

- Het voorstel is om de Stelselrisico-analyse (SRA) een samenwerking te laten worden tussen Security Officers voor de IB-risico's en het leverancieroverleg voor businessrisico's. Het pakket wordt dan samengevoegd door beheerorganisatie en aan het TB voorgelegd.
- Geconcludeerd wordt dat businessrisico's van dienstverleners niet in de SRA moeten worden meegenomen.
- Gevraagd wordt of de SRA onder de Wdo wel gecontinueerd wordt. Frank Jonker geeft aan dat het doel is om het stelsel nog heel lang te laten blijven bestaan, ook onder de Wdo, met een vergelijkbare governance en zelfde kwaliteitsnormen en -bewaking.

Besluit: Het TB stemt in met de vernieuwde aanpak van de SRA waarbij de uitvoer een samenspel wordt tussen het SOO en het LO, onder verantwoordelijkheid van de beheerorganisatie.

8.2. Centrale pentesten

Kenneth Smit geeft een toelichting. Er zijn geen kritische of bevindingen in categorie hoog. Het is aan de leveranciers om de andere bevindingen op te lossen. De RDI houdt daar toezicht op. Onder de Wdo is er geen noodzaak van continuering van de centrale pentesten. De SO's zien weinig toegevoegde waarde hiervan bovenop de decentrale pentesten.

De secretaris geeft aan dat onder de Wdo erkende partijen verplicht zijn om periodieke pentesten uit te voeren. Het is als stelsel niet verplicht om de centrale pentesten uit te voeren.

De uitkomsten van de centrale pentesten worden verder ter kennisneming aangenomen.

9. Werkgroep 2-FA

Een korte toelichting volgt. Marco Smit spreekt nogmaals uit dat gemeenten een voorkeur voor scenario 2 hebben. Ook BZK heeft hier een voorkeur voor. Het TB vraagt zich verder af of niet bij scenario 2 de verkoop van EH2 beter gestopt kan worden. De secretaris zal dit bij de projectleider neerleggen om in het advies duidelijk te maken.

10. Rondvraag en afsluiting

- Laura Ouwehand vraagt zich af of de vernieuwing van het technisch platform bij Logius effect heeft op de realisatie van de doelarchitectuur. Heeft het effect op de planning? **Actie (secretaris):** Effect van realisatie doelarchitectuur op nieuwe technische platform voor planning.
- Gevraagd wordt naar de planning van de overgang van het UWV gegevensportaal naar EH4. Hendricus Wind geeft aan dat leveranciers graag ook informatie ontvangen als er een wijziging op de planning komt. **Actie (Sander Balk):** Planning overgang gegevensportaal op EH4.

De voorzitter dankt de aanwezigen en sluit de vergadering.